
 

 

 

Natursteinskomiteen 
Møte 3/2022, 21. september 0900-1100 
Norsk Bergindustri, Microsoft Teams 
                                   
______________________________________________________________ 
Til stede komité:  
Torger Lingelem  Rocks of Norway (Komitéleder) 
Line Møller Mærsk     Lundhs AS  
Jan Henrik Hansen              Larvikittblokka  
Rene Kierstein                   Veidekke Industri AS  
 
Fra Norsk Bergindustri: Anita Helene Hall, Lars-Erik Sletner, Jakob Eckert og Eli Tho Holen 
 
Ikke til stede:  
Espen Hjelmaas      Fevik Steinindustri  
Tom Heldal            NGU 
 
 
 

Referat  

Sak  Tema Ansvar  

2022/3/1 Referat fra forrige møte, 31. mai 2022 
Godkjent uten kommentarer.  

Torger 

2022/3/2 Tørrmuring med maskin Håndbok V270 status 

Torger kontakter Veslemøy Gardå, Statens vegvesen, Myndighet og 
regelverk for å høre om de er i gang med revideringen.  

Torger 

2022/3/3 Standard Norge 
 
Henvendelse fra Lars O.Aasness, Prosjektleder, Standard Norge: 
Det er lenge siden det var aktivitet i den nasjonale speilkomiteen SN/K343 
Naturstein og natursteinsprodukter. 
Det betyr ikke at standardisering innenfor området har stoppet opp. Det 
pågår hele tiden i CEN. 
Forslaget prEN 12326-3 er godkjent av SC 8 og anbefalt sendt til votering i 
CEN. 
Dette er et forslag til harmonisert standard fra SN/K343. Jeg prøver nå å 
kartlegge hvor dokumentet er «i løypa».  
  
Ifølge det utgåtte mandatet skal SN/K343 speile arbeidene i: 
  

• CEN/TC 125 Masonry 

• CEN/TC 246 Natural stones 

• CEN/TC 128/SC8 Slate and stoneproducts for roofing 

• CEN/TC 178 Paving units and kerbs. 

  
Er dere interessert i å opprettholde denne nasjonale speilkomiteen? 
  
Hvis svaret er JA, blir det innkalling til et møte. 
Hvis svaret er NEI, blir komiteen nedlagt. 
  
Om man ikke engasjerer seg så risikerer man at det kommer standarder 
som fordyrer produksjon av produktene. Enighet om at Anita melder 
tilbake at vi mener disse bør bestå, og ber om tilbakemelding om det er 
ønskelig at det går en person inn i hver av de fire gruppene.  

Anita/alle 



 

 

2022/3/4 Høstmøte 2022  

Delsesjon Naturstein, noe som skal forberedes? 

Gjentagende problemstilling om produksjon av naturstein i Norge. 
Innkjøpere har lite lærdom om hvor de skal henvende seg. EPD, PDT og 
standarder bidrar til å øke kunnskap om naturstein. PDT vil spesielt bli en 
god base for å søke opp tilgjengelig naturstein og dens egenskaper. 
Anleggsgartnermester Sigurd Boasson i og Stein Wikholm er styreleder i 
Norske anleggsgartnere i Bergen foreslås til innlegget med tittel Kl. 16.20 
Natursteinsmarkedet på Vestlandet. 
Enighet om at Natursteinprisen går til Nasjonalmuseet. Forsøke å få 
publisitet og blest rundt prisen. Prøver å få noen fra Nasjonalmuseet til å 
komme å motta prisen eventuelt film overrekkelsen i forkant.  

Anita 

2022/3/5 

 

PDT, Product Data Template https://www.pdtnorge.no/ 

Norsk Bergindustri er nå medlem i PDT-Norge. 30.august var det 

oppstartmøte med arbeidsgruppe og PDT Norge. Det var nytt møte i går, 

20. september. Tom, Line og Jan Henrik jobber nå med å gå gjennom 

standarder som skal inn i PDT. Må vurdere om flere bør inn, f.eks. noen 

som jobber med skifertak. Det er tanken at alle byggevarer skal inn i EPD 

og skal favne alt, slik at andre digitale flater kan koble seg på. Fordel å ha 

alt på ett sted.  

Jakob 

2022/3/6 EPD og TSM 
Jakob informert kort om oppdatering av EPD til ny standard ny standard 
EN 15804+A2. Absolutt en stor medlemsfordel med tanke på å rekruttere 
flere medlemmer i Norsk Bergindustri.  
Status TSM kan dere finne her: 
https://www.norskbergindustri.no/artikkelarkiv2/tsm2/ 
Det er i gang med innspilling av korte opplæringsvideoer.  
 

Jakob 

2022/3/7 Hvordan fremme bruk av norsk naturstein i offentlige prosjekter? 
Åpenhetsloven kan gi naturlig fortrinn av norsk naturstein, Lars-Erik 
forsøker å få innlegg fra advokat på NHO. Horten kommune har lyst ut 
anbud på kantstein som kan være et godt pilotprosjekt for å vise bruken 
av blokkene til kantstein. Prosjektet må profileres.  

Torger/Lars-Erik 

2022/3/8 Bergindustridagene 
Anita informerte om planen så langt, to første dagene vi vil være 
internasjonale dager med tema på kritiske råvarer og TSM. Deretter som i 
år, Miljø-, HMS-, og Naturstein.  

Anita 

2022/3/9 Hjemmesiden norskbergindustri.no 

Innspill til faglig innhold på hjemmesiden tas imot kontinuerlig.  

Jakob 

2022/3/10 Rundt bordet, status ulike prosjekter 
Referatføres ikke.  

Alle 

2022/3/11 Kommende arrangementer:  

• 12. – 14. oktober 2022: Høstmøte, Bergen 

• 26. – 27. oktober 2022: Workshop Sola 

• 30. januar – 2. februar 2023: Stein i vei, Stavanger 

• 17. - 19. april 2023: Bergindustridagene, Gardermoen 
 

Kommende komitemøter: 

• Innspillsmøte: 22. november, Lillestrøm 

• 11. januar 12.00 – 14.00 Komitemøte 1/2023 

• 6. juni 12.00 – 14.00 Komitemøte 2/2023 

• 20. september 12.00 – 14.00 Komitemøte 3/2023 
 

Alle 

https://www.pdtnorge.no/
https://www.norskbergindustri.no/artikkelarkiv2/tsm2/


 

 

2022/3/12 Eventuelt 
Det kom spørsmål om Norsk Bergindustri er tilknyttet til NHO, foreningen 
er ikke er det. Spørsmål hadde bakgrunn i reaksjonen på at NHO støttet 
Regjeringens strømstøtteordningen. Lars-Erik informerte om Norsk 
Bergindustri videre planer for å påvirke ordningen, han vil komme med 
løpende informasjon.  
 

 

 

 

 


